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SKUPgTINA CRNE GORE

Predsjedniku

Gospodinu Ranku Krivokapitu

Na osnovu elana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore, u ime poslanitskog

kluba DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljam sljedete pitanje:

Gospodine predsjednite,

U proteklih mjesec dana ostvarili ste znatajne spoljnopolititke
aktivnosti koje su privukle veliku painju javnosti. Kakvi su Vai utisci nakon

Uh susreta i kako se ocjenjuje dosadainji napredak Crne Gore u

evroatlantskim i evropskim integracijama?

Obrazloienje

U proteklom periodu imali ste brojne i sadriajne susrete sa evropskim i

ameriekim zvanienicima i priliku da sagovornike upoznate sa aktuelnim

procesima u Crnoj Gori na politiekom i ekonomskom planu, s posebnim

akcentom na dostignuda na ge zemlje na putu u EU i NATO.

Krajem marta bili ste u vigednevnoj posjeti Briselu, tokom koje ste

razgovarali sa generalnim sekretarom NATO-a Andersom Fog Rasmusenom i

ueestvovali ste u radu Sjevernoatlantskog savjeta i Briselskog foruma. Tom

prilikom imali ste i brojne bilateralne susrete. Poruke su bile vie nego

ohrabrujuee: „Crna Gora je vaian partner Alijanse i jak kandidat za elanstvo u

NATO"; „Crna Gora je napravila krupne korake i vain() je zadriati zamah
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reformi"; uputene su rijea zahvalnosti Vafoj lienoj posvetenosti

evroatlantskim integracijama.

Nivo, tajming, rezultati i odjeci posjete Sjedinjenim ameriekim driavama

vie nego jasno govore o vainosti tog politiekog dogadaja. Razgovor sa

potpredsjednikom SAD-a Diozefom Bajdenom, razgovori sa senatorima,

kongresmenima, razgovori u Stejt Dipartmentu i Atlantskom Savjetu su bill

potvrda prijateljstva i partnerstva. Od potpredsjednika Bajdena i svih ostalih

sagovornika ocijenjeno je da je Crna Gora napravila izuzetan napredak i da

uspjefno sprovodi reforme u procesu integracija i potvrdena je i dalja podrfka

Sjedinjenih amerieldh driava.

Sastanci na ovim vainim svjetskim adresama pobudili su znaeajno

interesovanje javnosti i medija kako u zemlji tako i u regionu pa i fire. Bill smo

svjedoci brojnih analiza i tumgenja ovih aktivnosti. Analiza koje su bile prikaz

dobro iskorgeene prilike da se predstave na pravi naein interesi Crne Gore i

njeni spoljnopolitieki prioriteti, dobre prilike da se predstave interesi i potrebe

Crne Gore i cijelog regiona, do analiza koje su to ieljele i poktgale da predstave

kao iznofenje antiruskih stavova.

Gospodine predsjedniee,

Ovo je dobra prilika da date jedan cjelovit osvrt na protekle aktivnosti u

svijetlu procesa integracija u kome se Crna Gora nalazi.

R SJEDNIK KLUBA
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Podgorica, 26. maj 2014. godine

SKUPgTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIC, predsjednik

Pogtovani predsjedniee,

Ii skladu sa stavom 7 tlana 187 Poslovnika SkupKtine Crne Gore u prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslaniela pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sata odrIanog 25. aprila 2014. godine.

S pogtovanjem,



1. Milutin SIMOVIC

POSLANINO PITANJE

Gospodine predsjedniee,

U proteklih mjesec dana ostvarili ste znaeajne spoljnopolitieke aktivnosti koje su
privulde veliku painju javnosti. Kalcvi su Va gi utisci nakon tih susreta i kako se
ocjenjuje dosadagnji napredak Crne Gore u evroatlantskim integracijama?

Obrazloienje

U proteklom periodu imali ste brojne i sadrlajne susrete sa evropskim i ameriekim
zvanienicima i priliku da sagovornike upoznate sa aktuelnim procesima u Crnoj Gori
na poltiiekom i ekonomskom planu, s posebnim akcentom na dostignuea nage
zemlje na putu u EU i NATO.

Krajem marta bill ste u vi gednevnoj posjeti Briselu, tokom koje ste razgovarali sa
generalnim sekretarom NATO-a Andersom Fog Rasmusenom i ueestvovali ste u
radu Sjevernoatlantskog savjeta i Briselskog foruma. Tom prilikom imali ste i brojne
bilateralne susrete. Poruke su bile vie nego ohrabrujuee: „Crna Gora je valan
partner Alijanse i jak kandidat za elanstvo u NATO"; „Crna Gora je napravila krupne
korake i valno je zadrZati zamah reformi", upueene su rijeei zahvalnosti Va goj lienoj
posvetenosti evroatlantskim integracijama.

Nivo, tajming, rezultati i odjeci posjete Sjedinjenim Ameriekim DrZavama vie nego
jasno govore o va2nosti tog politiekog dogadaja. Razgovor sa potpredsjednikom
SAD-a DZozefom Bajdenom, razgovori sa senatorima, kongresmenima, razgovori u
Stejt Departmentu i Atlantskom Savjetu su bill potvrda prijateljstva i partnerstva. Od
potpredsjednika Bajdena i svih ostalih sagovornika ocijenjeno je da je Crna Gora
napravila izuzetan napredak i da uspje gno sprovodi reforme u procesu integracija i
potvrdena je i dalja podrgka Sjedinjenih ameriekih drZava.

Sastanci na ovim vaZnim svjetskim adresama pobudili su znaeajno interesovanje
javnosti i medija kako u zemlji tako i u regionu pa i gire. Bill smo svjedoci brojnih
analiza i tumaeenja ovih aktivnosti. Analiza koje su bile prikaz dobro iskorigtene
prilike da se predstave na pravi naein interesi Crne Gore i njeni spoljnopolitieki
prioriteti, dobre prilike da se predstave interesi i potrebe Crne Gore i cijelog
regiona, do analiza koje su to Zeljele i poku gale da predstave kao iznogenje
antiruskih stavova.



Gospodine predsjednitte,

Ovo je dobra prilika da date jedan cjelovit osvrt na protekle aktivnosti u svijetlu
procesa integracija u kome se Crna Gora nalazi.



ODGOVOR

Uvaieni poslange Simovieu,

Zahvaljujem yam za postavljeno pitanje, kao i za konstatacije i ocjene o znaeaju
najnovijih spoljnopolitiekih aktivnosti.

Saglasno vie puta promovisanom spoljnopolitiekom prioritetu, fokus je razumljivo
na afirmaciji i prezentaciji reformskih dostignuta u susret oeekivanom pozivu za
elanstvo u NATO na Samitu u Velsu. Naravno, u kontinuitetu, i na poslovima
evropske integracije Crne Gore. Skoro dvije godine uspjegno se odvija pregovaraeki
proces za elanstvo u EU. Zato se Brisel i Va gington nameeu kao logiene adrese za
nage najvaZnije spoljno-politieke aktivnosti.

Na njihov poziv, i u evropskoj i u ameriekoj prijestonici, imao sam veoma sadrZajne,
otvorene i za Crnu Goru vane razgovore. Mislim da je i tajming bio veoma povoljan.
Prvo u Briselu, s generalnim sekretarom NATO, uz uee gee na Sjevernoatlantskom
savjetu, i nakon toga u Vagingtonu, gdje sam imao susret sa potpredsjednikom SAD, i
s drugim zvanienicima. Svi ovi kontakti, ukljueujud i uee gte na eminentnom
bezbjednosnom Briselskom forumu, kao i bilateralna posjeta Luksemburgu, bill su,
kako i sami kalete "potvrda prijateljstva i partnerstva". To je sadriano i u ocjenama
mojih sagovornika o aktuelnom politielo-ekonomskom razvoju Crne Gore,
priznanju za liderstvo u integracijama na Zapadnom Balkanu, i njihovom snaZnom
podstreku i ohrabrenju da istrajemo na putu ka danstvu u NATO i EU.

Razgovori s generalnim sekretarom NATO Anders Fog Rasmusenom i ae gee na
sjednici Sjevernoatlantskog savjeta (NAC) bill su prilika da konkretnije predstavim
dostignuta Crne Gore u ovoj, vjerujem zavrg noj fazi pristupanja NATO. U
komentarima na§ih sagovornika i partnera u Alijansi ocijenjeno je da je Crna Gora
dostigla visok nivo reformi u implementaciji IV Godi g njeg nacionalnog programa
(ANP), prije svega u etiri kljut'ne oblasti (vladavini prava, reformi bezbjednosnog
sektora, reformi odbrane i unapredenju podr gke javnosti). lzraZena je i puna
podrgka za nastavak reformi u susret Samitu. Ocijenjeno je, takode, da Crna Gora
kontinuirano daje izuzetan doprinos dobrosusjedskoj saradnji kao kljtfenom
segmentu regionalne stabilnosti. Istovremeno visoko je vrednovan i doprinos Crne
Gore ISAF misiji u Avganistanu, kao i drugim medunarodnim misijama. To je
generalni sekretar Rasmusen javno saop gtio nakon susreta.

lzra'eno je povjerenje saveznika da ee Crna Gora, do jesenjeg Samita, uspjeti da
ispuni preostale obaveze u kljuthim oblastima. Odgovorio sam uvjerenjem da temo
jednakom posveeeno geu ostvarenju ovog cilja i u narednim mjesecima dostiei



projektovane standarde i olakgati pozitivnu politieku odluku gefovima drfava i vlada
NATO zemalja na Samitu. Zaista, ovakav odnos Alijanse dodatno nas podstiee i
obavezuje da intenzivno radimo kako bismo spremno doeekali procjenu napretka na
junskom ministarskom sastanku, kada se oeekuje odluka dali de tema pro girenja biti
na dnevnom redu Samita.

Pohvale, priznanja i podsticaj Crnoj Gori da istraje na implementaciji reform!, to je
najbolja preporuka za elanstvo, izrafeni su i na Briselskom forumu, na kojem su
dominirale aktuelne bezbjednosne teme, ukljueujuei i razvoj situacije u Ukrajini. U
tim danima posjetio sam zvanieno Luksemburg, zemlju elanicu NATO i EU. Za Crnu
Goru je posebno va2no imati dobre odnose i saradnju, i upoznati se sa iskustvima
maIih administracija, i malih uspjegnih zemalja kao gto je Luksemburg. Tamo sam
imao priliku i za susret s predstavnicima udrulenja crnogorskih gradana koji five i
rade u Luksemburgu.

Posjeta Vagingtonu koja je uslijedila nakon toga, potvrdila je na ge partnerstvo,
izgradeno u tegkim vremenima i slofenim izazovima tokom posljednje dvije
decenije. To je bibo vidno, posebno u razgovoru s potpredsjednikom Dfozefom
Bajdenom, all i u Stejt Dipartmentu, sa uticajnim senatorima i kongresmenima, s
elanovima crnogorskog kokusa u Kongresu, kao i u Atlantskom savjetu. Visoko su
vrednovani amerieko-crnogorski bilateralni odnosi, koje karakteri ge kontinuitet,
medusobno razumijevanje i uvafavanje, kao i podr gka i pomoe od strane SAD nagim
reformskim i integracionim procesima. Vjerujem da su trajnost i evrstina
prijateljskih i partnerskih odnosa izmedu Crne Gore i SAD dodatno osnafeni i ovom
posjetom.

Posebno smatram vainom zajednieku ocjenu da je skoro elanstvo Crne Gore u NATO
od velikog znaeaja ne samo za na gu zemlju, vee i za region jugoistoene Evrope, kao i
ponovljenu spremnost SAD da pruZi punu podr gku takvim nag im nastojanjima.

Sve kontakte iskoristio sam i za afirmaciju progresa koji ostvarujemo u evropskoj
integraciji. Sagovornici su odali priznanje Crnoj Gori za dosada gnje uspjehe u
pregovaraekom procesu. Ovo je bila nezaobilazna tema, imajuai u vidu da se radi o
kompatibilnim procesima. I da obaveze iz poglavlja 23 i 24 direktno korespondiraju
sa zadacima u oblasti vladavine prava, gto je jedan od prioriteta kada je u pitanju
ispunjavanje uslova za elanstvo u NATO.

I u Briselu i u Vagingtonu, kao i tokom drugih medunarodnih susreta, ukazao sam na
vainost politike otvorenih vrata NATO, i izvjesnosti evroatlantske perspektive
Zapadnog Balkana, na osnovu individualnog napretka u ispunjavanju uslova.
Vjerujem da ee ovi napori na medunarodnom planu, kao i aktivnosti koje predstoje,
u izvjesnoj mjeri uticati da saveznici, i pored preokupacije globalnim temama, kao



to je dalji angaiman u Avganistanu, reperkusije ukrajinske krize i dr., razmotre na
predstojetem Samitu i pitanje pro girenja, to bi otvorilo mogutnost za adekvatno
vrednovanje nespornog napretka koji je Crna Gora ostvarila od Samita u tikagu, na
kojem je, podsjetimo se, dobila veoma pozitivne ocjene. Njeno tlanstvo u NATO
znatite konkretan doprinos dugorotnijoj stabilnosti Zapadnog Balkana, to je jedan
od preduslova stabilnosti cijele Evrope, i daljeg jatanja transatlantskog partnerstva.

Sasvim je prirodno i otekivano to su ovi susreti i razgovori, kao to ste primjetili,
pobudili interesovanje javnosti i medija, i kod kute i gire. Nadam se da i sve ovo to
sam rekao u odgovoru na Vage pitanje ide u prilog onim analizama, koje smatraju da
su to bile dobro iskori geene prilike za objektivno i autentitno predstavljanje
interesa Crne Gore i dosada gnjih dostignuta u procesu evropskih i evroatlantskih
integracija, na najva'inijim adresama. Moj je utisak da je to dobro primljeno i
podriano od strane svih mojih sagovornika.

U dijelu Vageg obrazloienja ukazujete da su se u pojedinim analizama ove aktivnosti
pokugale predstaviti kao izno genje antiruskih stavova. Na'blost, negto she'll() je
potencirano i u jednom saop gtenju Ministarstva vanjskih poslova Ruske Federacije.
Sve te pokugaje i tvrdnje, ma odakle dolazili, smatram li genim bibo kakvog
tinjenitnog osnova i polititki motivisanim. Integracija Crne Gore u EU i NATO, &mu
teli i region u cjelini, predstavlja na§ nacionalni interes. To je sinonim za pouzdani
mir, za stabilnost, vladavinu prava, za ekonomski i ukupan razvoj zasnovan na
zajedniekim evropskim vrijednostima. Samim tim, ovaj proces ne mole biti
usmjeren protiv bib o eijih interesa.

Istovremeno, jasno je opredjeljenje Crne Gore da uz evropske i evroatlantske
integracije njeguje dobre i prijateljske odnose sa drugim evropskim i vanevropskim
zemljama. Posebno sa onima sa kojima ba gtinimo dugu i bogatu medudriavnu i
prijateljsku saradnju zasnovanu na uzajamnom po gtovanju i razumijevanju kao to
je Rusija. Stabilan i razvijen Balkan, Igen bezbjednosnih prijetnji, u interesu je ne
samo nag ih naroda i drlava, vee i svih onih koji su na bib o koji naein povezani s
na§im regionom. Vjerujem da ee vrijeme brzo potvrditi ispravnost ovakvog nageg
opredjeljenja.
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